



公告 - 禁運二手鋰電池

致 尊敬的客戶：

鑑於鋰電池於運輸過程中潛藏高度風險，特別是**二手鋰電池**引發之安全疑慮日益增加，本公司秉持「**安全第一**」之最高原則，確保船舶、船員、作業人員、其他貨物及整體海運鏈之安全，自本公告日起，全面禁止接受任何二手鋰電池之訂艙與運輸業務，敬請各位客戶務必配合與遵守。

主要風險包括：

- **自燃與爆炸風險：**

二手鋰電池可能因電芯老化、受潮，或曾遭受碰撞、擠壓、刺穿等物理損傷，導致內部短路，進而產生過熱、自燃，甚至爆炸等嚴重危害。

- **熱失控風險（Thermal Runaway）：**

當電池內部產生化學不穩定反應時，可能迅速升溫，導致外殼破裂、起火，並釋放有毒氣體，對人員、船舶與環境造成重大威脅。

本公司高度重視貨物安全與航程風險管理，並承諾為客戶提供穩定、安全且可靠之運輸服務。如經查獲違規託運，本公司將保留對相關貨物進行必要處置之權利，並向客戶收取一切相關費用，包括但不限於緊急靠泊、卸貨、倉儲、退運、銷毀、罰款、押金等，並依法就所造成之損害進行追償，絕不寬貸。懇請所有客戶共同配合本項規範，共同為航運安全盡一份心力，並履行對運輸安全之社會責任。

敬請配合，感謝理解。

敬上

TS CONTAINER LINES PTE. LTD.

日期：2025 年 10 月 30 日



Notice of Prohibition on Carriage of Used Lithium Batteries

To Our Valued Customers,

In view of the high risks associated with the transportation of lithium batteries—especially **used lithium batteries**, which have increasingly raised safety concerns due to various contributing factors — Our Company, in adherence to the highest principle of “**Safety First**,” will, with immediate effect, **cease accepting any bookings or shipments involving used lithium batteries**. This measure is implemented to ensure the safety of our vessels, crew, operational personnel, other cargo, and the entire maritime logistics chain. We respectfully request your full cooperation and strict compliance with this policy.

Major risks include:

- **Risk of Fire and Explosion:**
Used lithium batteries may experience internal short circuits due to cell aging, moisture exposure, or previous physical damage such as impact, compression, or puncture. These conditions can lead to overheating, spontaneous combustion, or even explosion.
- **Thermal Runaway:**
Chemical instability within the battery may trigger rapid temperature increases, resulting in casing rupture, fire, and the release of toxic gases. These events pose serious threats to personnel, vessels, and the environment.

We place the highest importance on cargo safety and voyage risk management and are committed to providing our customers with stable, secure, and reliable transportation services. **In the event of unauthorized or undeclared shipments being discovered, we reserve the right to take any necessary actions regarding the cargo and to charge the customer for all related costs, including but not limited to emergency port calls, unloading, storage, return shipments, disposal, penalties, and deposits. We will also pursue compensation for any damages incurred, without leniency.** We kindly urge all customers to strictly adhere to this policy, work with us to uphold maritime transport safety, and jointly fulfill our shared responsibility toward safe logistics.

Thank you for your understanding and cooperation sincerely,

TS CONTAINER LINES PTE. LTD.

Date:2025/10/30